



جامعة الفيصل
Alfaisal University

تخصص المحاسبة



لماذا المحاسبة:

يعد تخصص المحاسبة واحد من أفضل وأهم التخصصات في مجال إدارة الأعمال، وهو مركز الثقل للقرارات المالية والتجارية في أي شركة، كان المعهد الأمريكي للمحاسبين القانونيين مُحقق عندما وصف شهادة المحاسبة بأنها درجة علمية واحدة تمنح حاملها / حاملها 360 درجة من الاحتمالات، والمقصود هنا هو الفرص اللامحدودة المتوافرة لخريجي وخريجات المحاسبة، حيث تفتح شهادة المحاسبة لحاملها فرص للعمل والنجاح تفوق غيرها من مجالات إدارة الأعمال الأخرى. والجدير بالذكر أن أكثر من الرؤساء التنفيذيين والماليين والقيادات العليا في كبريات الشركات الأمريكية والعالمية يأتون من خلفية محاسبية.

برنامج المحاسبة والفرص المستقبلية:

برنامج المحاسبة في أمريكا الشمالية وجميع أنحاء العالم تستقطب سنوياً أفضل وألمع الطلاب وتفتح لهم أبواب الفرص لشغل وظائف مرموقة مثل الموازنة والتخطيط المالي، والمراقبة المالية وإدارة المخاطر، والتحليل المالي والدراسات الاقتصادية، والمراجعة الداخلية، والمراجعة العامة (المحاسبة القانونية)، والاستشارات المالية والإدارية، وتقييم أداء الشركات وغيرها من الفرص الوظيفية المالية المتعددة.

برنامج المحاسبة بجامعة الفيصل مصمم بحيث ينهاية السنة الرابعة من البرنامج يكون الطلاب والطلبات جاهزون لأداء إختبار الزمالة الشامل الذي يمكنهم من ممارسة العمل المهني كمحاسبين قانونيين، مع العلم بأن إختبار الزمالة يعد بمثابة ترخيصاً مهنياً مدى الحياة وضمان لمستوى دخل دائم وحياة كريمة، والجدير بالقول أن الطلب عالي جداً على خريجي برامج المحاسبة المتميزة مثل برنامج كلية إدارة الأعمال بجامعة الفيصل من قبل شركات المحاسبة والاستشارات المالية العالمية مثل برايس ووتر هاوس كوبرز، إرنست ويونغ، ديلويت وكوي بي أم جي وكذلك خرجي المحاسبة مطلوبين من قبل الشركات الكبيرة والبنوك.

محتويات برنامج المحاسبة:

أسلوب التدريس في برنامج المحاسبة يعتمد على مزيج من المحاضرات، والتطبيقات العملية والمشروع البحثية الفصلية بالإضافة للتدريب العملي قبل التخرج، للتخرج بشهادة بكالوريوس في إدارة الأعمال بتخصص محاسبة يجب على الطالب/الطالبة إكمال مايعادل 126 ساعى معتمدة تتكون من المتطلبات التالية

أ- متطلبات الجامعة العامة:

متطلبات الجامعة العامة تتكون من 32 ساعة معتمدة وتشمل اللغة العربية واللغة الإنجليزية والدراسات الإسلامية والعلوم الطبيعية والعلوم الاجتماعية وبعض المتطلبات العامة الأخرى.

ب- المتطلبات الأساسية لإدارة الأعمال:

الهدف من هذه المتطلبات هو إعطاء الطالب والطالبات خلفية جيدة عن إدارة الأعمال وتتكون هذه المتطلبات من 42 ساعة معتمدة على النحو التالي

1. مبادئ الإدارة
2. مبادئ الإقتصاد الجزئي
3. مبادئ التسويق
4. مبادئ الإقتصاد الكلي
5. مبادئ المحاسبة المالية
6. مبادئ المالية
7. مبادئ الماسبة الإدارية
8. إدارة نظم المعلومات
9. إدارة بحوث العمليات
10. القانون التجاري
11. السلوك التنظيمي
12. الأساليب الكمية لإدارة الأعمال
13. المسؤولية الاجتماعية وأخلاقيات التجارة
14. الإدارة الاستراتيجية

ج- متطلبات تخصص المحاسبة:

الهدف من هذه المتطلبات هو تمكين الطلبة والطالبات من بناء قدراتهم ومهاراتهم في مجالات المحاسبة المختلفة مثل المحاسبة المالية والإدارية والمراجعة، وتتكون هذه المتطلبات من 18 ساعة معتمدة على النحو التالي

4. محاسبة الزكاة وضريبة الدخل
5. المحاسبة المالية المتقدمة
6. المراجعة
1. المحاسبة المالية المتوسطة - الجزء الأول
2. المحاسبة المالية المتوسطة - الجزء الثاني
3. محاسبة التكاليف

د- المتطلبات المساعدة والإختيارية والتدريب العملي:

بالإضافة إلى التدريب العملي (9 ساعة معتمدة) في الفصل الدراسي الأخير من السنة الرابعة، يجب على الطالب/الطالبة إكمال عدد من المقررات المساعدة والإختيارية من بين مجموعة من المواد التي تعرض من قبل كلية إدارة الأعمال، وتتكون هذه المتطلبات مع التدريب العملي من 21 ساعة معتمدة.

إنضم الآن! لاتفوت فرصتك!
قم بزيارة موقعنا: www.alfaisal.edu
أو إتصل على الأرقام: 920000570
أرسل طلبك فوراً عن طريق زيارة: www.admissions.alfaisal.edu



جامعة الفيصل
Alfaisal University

Accounting Concentration



Why Major in Accounting?

Accounting is one of the most rewarding careers in business and offers a lot of opportunities with the lowest risk as it is the center of gravity for any business decision. The American Institute of Certified Public Accountants (AICPA) describes Accounting as “The One Degree with 360 Degree Possibilities.” Your accounting degree prepares you to become successful CPA, entrepreneur, CFO, or CEO. In fact, no matter what you decide to do, accountants have access to top jobs. More than any other business function, accounting prepares you to take on senior management positions in any field. Why? First, accountants are known for their trustworthiness and high degrees of integrity. Second, accountants have the financial acumen necessary to diagnose the financial health of their companies and determine activities that maximize the outcome of decisions that affect a firm's value. Third, the path from the CFO (the top accounting job) to the CEO position is increasingly seen as a natural transition. In recent years, the CFO position has become a training ground and stepping stone for the top jobs. Accounting students are provided with an unparalleled opportunity for hands-on experience by working on national projects such as the Corporate Governance Index project allowing them to develop practical and professional skills and gain valuable experience.

The Accounting Program:

Across the world, accounting programs attract the best and the brightest students and open doors of opportunity to pursue careers in financial planning, financial control, risk management, financial analysis, public accounting (public auditing), internal auditing, internal control, corporate governance, management and financial consulting, business valuations, and many more. Graduates of accounting programs are highly sought after by world-class accounting and consulting companies such as PwC, EY, Deloitte and KPMG, as well as all types of companies, including luxury goods, airlines, financial services, oil companies and real estate firms.

Joining the Big Four Accounting Firms:

A typical and well proven career path for accounting students is to join one of the “Big Four” accounting firms, such as PwC, EY, Deloitte, and KPMG. If you decide to join one of these firms, you are likely to start your career after completing your undergraduate accounting degree at Alfaisal College of Business as an associate accountant. Within your first five years with the company, you would have been promoted to different positions, such as a senior associate, auditor, senior auditor, and by the end of your fifth year, you are likely to be in charge of a portfolio of more than 50 companies, spanning across several industries (e.g., banking, petrochemical, insurance, you name it).

Program Structure:

The teaching model is based on a blended educational approach that uses lectures, hands-on practices, business cases, projects (financial analysis and presentation) and internships. To graduate with a concentration in accounting, students must complete a total of 126 credit hours.

A. University General Education Requirements (GER):

These are a set of liberal art courses consists of 44 credits and includes courses in the following disciplines: Arabic, English, Islamic Studies, Mathematics, Natural Science, Social Science, and General Electives.

B. Business Core Courses:

In order to equip our students with all general business knowledge and expertise, a 44 credits are required from completion of the following courses:

C. Accounting Core Courses:

The objective of the accounting core courses, which are counted for 18 credit hours, is to allow students develop expertise and competency in various accounting areas: financial accounting, management accounting and auditing.:

- Microeconomics
- Macroeconomics
- Introduction to Financial Accounting
- Business Communications
- Principles of Finance
- Business Ethics
- Principles of Marketing
- Business Statistics
- Introduction to Management Accounting
- Management Information Systems
- Organizational Behavior
- Business Law
- Operations Management
- Quantitative Methods for Business
- Strategic Management

D. Business elective courses and internships:

The students are also expected to complete a number of credits from business elective courses offered within the college of business. Further credits is required to complete an internship placement for a whole semester with businesses in local or international markets

- Intermediate Financial Accounting II
- Intermediate Financial Accounting I
- Zakat and Income Taxes
- Cost Accounting
- Advanced Financial Accounting
- Auditing and Assurance Services

Apply Now! Don't Miss the Opportunity!
Check out our website at: www.alfaisal.edu
Or contact us on 920 000570
Apply online at: www.admissions.alfaisal.edu